
P R O T O K Ó Ł   NR 2/2016 

z obrad XII sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 29 kwietnia 2016 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt 

Gminy Kluczewsko  –  Rafał Pałka, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy 

– Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG - Krzysztof Ławiński, Kierownik GOZ - Piotr 

Niewęgłowski, Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej – Dagmara Strychalska, Honorowy 

Obywatel Gminy – Wiesław Jaszewski,  Dyrektorzy szkół z terenu Gminy oraz sołtysi 

według listy obecności stanowiącej  załącznik nr 2.  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Mateusz Strychalski, który po powitaniu 

zebranych zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Ocena działalności jednostek organizacyjnych gminy za 2015 rok: 

a) Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Kluczewsku, 

b) Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Dobromierzu, 

c) Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Komornikach, 

d) Publicznego Gimnazjum w Kluczewsku, 

e) Publicznego Gimnazjum w Dobromierzu, 

f) Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku, 

g) Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku, 

h) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczewsku, 

i) Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku.  

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2015 rok. 

8. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

a) przystąpienia do opracowania „Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 

2016-2023”, 

b) sprawozdania  finansowego SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za rok 2015 

c) sprawozdania  finansowego  Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku za rok 2015, 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu na zakup sprzętu medycznego 

dla Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie, 

e) „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2015 dla Gminy Kluczewsko”, 

f) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na terenie Gminy Kluczewsko na lata 2016-2021,  

g) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019, 

9. Dyskusja. 

10.  Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  8  porządku obrad. 

11. Interpelacje, zapytania  i wolne wnioski. 

12. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum XII sesji – obecnych 14 radnych.  



Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XI sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

poprawek. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił informację o 

podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się 30 marca 2016 roku  

(zał. Nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie.  

Ad. 6. a) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Dyrektorowi Zespołu Przedszkolno-Szkolnego 

w Kluczewsku – Irenie Orzechowskiej, która przedstawiła informację na temat działalności 

szkoły w  2015 roku (załącznik Nr 4). Budżet szkoły podstawowej wraz z przedszkolem na 

plan 2.239.144,49 zł wykonano 2.172.630,49 co stanowi 97,1 %. Wyniki sprawdzianu 

uczniów klas 6: z języka polskiego 69,6 %, z matematyki 67,9 % , z języka angielskiego 65,4 

%. Prace remontowe wykonano na ogólną kwotę 61.692 zł. W ramach tych środków 

dokonano remontu klatki schodowej, pomalowano stolarkę okienną, przeprowadzono remont 

sali przedszkolnej, pracowni zajęć rewalidacyjnych, biblioteki szkolnej oraz sali 

gimnastycznej. Szkoła podejmuje działania oszczędnościowe jak również działania w celu 

pozyskania dodatkowych środków zewnętrznych. 

 b) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Dyrektorowi Zespołu Przedszkolno-

Szkolnego w Dobromierzu – Robertowi Dzierzgwie, który przedstawił informację z 

działalności szkoły w 2015 roku (załącznik nr 5).  Budżet szkoły podstawowej na plan 

1.429.286,90  wykonano 1.370.441,68 zł- 96 %, natomiast budżet przedszkola na plan 

148.847,80 wykonano 146.098,91 – 98 %. Zostało podjętych szereg działań 

oszczędnościowych, część remontów wykonywanych jest we własnym zakresie, a materiały 

pozyskiwane są od sponsorów. Wyniki ze sprawdzianu 6-klasistów z całego sprawdzianu 

61,65 %, z części pierwszej 58,7 %, z języka obcego 64,6 %. Szkołę wspierają prywatni 

inwestorzy.  

 c) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Sekretarzowi Gminy, który w imieniu 

Dyrektora Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Komornikach – Jolanty Turczyn,  przedstawił 

informację z działalności szkoły w 2015 roku (załącznik nr 6).  Budżet szkoły na plan 

937.422,23 zł wykonano 896.647,06 zł – tj. 95,6 %. W ramach oszczędności szkoła realizuje 

tylko niezbędne działania. Większość prac  remontowych wykonywane są we własnym 

zakresie. Wyniki z egzaminów klas 6 były zbliżone do wyników ogólnopolskich.  

 d)Przewodniczący Rady udzielił  głosu Dyrektorowi Publicznego Gimnazjum w 

Kluczewsku – Jackowi Ziębie, który przedstawił informację na temat działalności szkoły w  

2015 roku (załącznik Nr 7). Budżet szkoły na plan w wysokości 1.438.370,48 zł 

wydatkowano 1.363.860,56 zł co stanowiło 94,8 %. W ramach działań oszczędnościowych 

podejmowanych jest szereg przedsięwzięć. Wyniki z egzaminów  końcowych były 

niezadawalające, średnio stanina niska oraz niżej średni. Na remonty przeznaczono kwotę 

63.880,59 zł. Podejmowane są działania w celu uzyskania dodatkowych zewnętrznych 

środków finansowych.  

 d) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Dyrektorowi Publicznego Gimnazjum w 

Dobromierzu – Andrzejowi Konopce, który przedstawił informację na temat działalności 

szkoły w  2015 roku (załącznik Nr 8). Budżet szkoły na plan 832.314,10 zł wykonano 

793.172,30 czyli 96 %. Wyniki z egzaminów końcowych z przedmiotów na poziomie 

średnim, wysokim i wyżej średnim, natomiast z języków obcych niskie i niżej średniej. W 

minionym roku zostały przeprowadzone prace remontowo-inwestycyjne, które były 

wspierane przez sponsorów. Szkoła uczestniczy w projektach unijnych. W szkole prowadzone 

są działania oszczędnościowe.  

 e) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Kluczewsku Panu Piotrowi Niewęgłowskiemu, który przedstawił sprawozdanie z działalności 

Ośrodka Zdrowia w 2015 roku wraz ze sprawozdaniem finansowym (załącznik Nr 9).  



Przychody w 2015 roku wyniosły 1.065.048,37 zł, a koszty 1.051.918,51 zł.  Plan finansowy 

zrealizowano po stronie przychodów w 100,13 %, a po stronie wydatków w 98,89 %. W 

wyniku prowadzonej  działalności ośrodek zdrowia osiągnął   dodatni wynik finansowy, który  

wynosi  13.129,86 zł. Z działań pozamedycznych prowadzona jest modernizacja placówek. W 

2015 roku udzielono 22.546 porad lekarskich, z czego 20.058 w Ośrodku Zdrowia w 

Kluczewsku, a 2.488 w Dobromierzu.  Wykonano 236 wizyt domowych, a 348 porad 

lekarskich udzielono osobom spoza listy świadczeniobiorców. Zrefundowano wykonanie 

ponad 7.400 badań laboratoryjnych, 326 badań USG i 790 badań radiologicznych na kwotę 

ponad 90.000 zł. Ośrodek Zdrowia mimo braku podpisanej umowy z NFZ, z własnych 

środków  realizuje pracę Gabinetu Rehabilitacji.  Średnio 90 osób dziennie korzystało z 

pomocy lekarskiej. Każdy mieszkaniec gminy prawie pięć razy w roku zgłosił się do ośrodka 

– średnia 4,86 - co znaczy o skali zapotrzebowania na pomoc medyczną świadczoną przez 

Gminny Ośrodek Zdrowia w Kluczewsku na rzecz mieszkańców Gminy  Kluczewsko.  

 Na zakończenie sprawozdania Kierownik złożył wszystkim  podziękowanie za 

wsparcie, prosząc jednocześnie Wysoką Radę oraz o pozytywne przyjęcie przedstawionego 

sprawozdania.  

 f) Przewodniczący Rady udzielił głosu Dyrektorowi  Komunalnego Usługowego 

Zakładu Gospodarczego w  Kluczewsku Panu Krzysztofowi Ławińskiemu, który przedstawił 

sprawozdanie z działalności Zakładu w 2015 roku (załącznik Nr 10). W 2015 roku 

prowadzona była budowa  kanalizacji sanitarnej w Bobrownikach, rozbudowa w 

Dobromierzu, budowa wodociągu w Bobrownikach i rozbudowa w Dobromierzu.  W okresie 

zimowym prowadzone było odśnieżanie dróg. Realizowany był dowóz dzieci do szkół, na 

zawody, na basen oraz na wycieczki. Zakład w 2015 roku dokonał dowozu kruszywa na 

remonty cząstkowe dróg w ilości 3.600 ton. Świadczono również usługi sprzętem tj. 

ciągnikiem, równiarką, koparką oraz walcem.  Zakład prowadził pobór i sprzedaż wody z 4 

ujęć, z których w 2015 roku sprzedano 123.412,8 m
3 

wody.  Prowadzony jest również odbiór 

ścieków z dwóch oczyszczalni ścieków, z których odebrano 77.858 m
3
.   Zakład świadczył 

usługi wywozu nieczystości płynnych beczką aseniazcyjną w ilości 900 m
3
. W zakresie  

gospodarowania odpadami komunalnymi wykonywane były prace związane z obsługą 

techniczną i informatyczną oraz nadzorowanie odbioru nieczystości stałych. W drugiej 

połowie roku  zakład przejął nadzór nad konserwacja i naprawę oświetlenia ulicznego. 

Ogółem w 2015 roku plan wydatków  został zrealizowany w 70,62 %.  

 Na zakończenie Dyrektor  podziękował za pomoc i  wsparcie oraz prosił o dalszą 

pomoc w realizacji zadań stawianych przed zakładem.  

 Rada Gminy przyjęła przedstawione przez Dyrektora  sprawozdanie z działalności 

Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku za 2015 rok i ocenia je 

pozytywnie.  

 g) Przewodniczący udzielił głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kluczewsku Pani  Lidii Kowalskiej, która przedstawiła sprawozdanie z 

działalności ośrodka w 2015 roku (załącznik nr 11). 

Pomocą społeczną w roku 2015 objęto ogółem 280 osób ze 146 rodzin o liczbie osób w 

rodzinach 539. W roku 2015  wypłacono zasiłki stałe dla 22 osób, 24 zasiłków okresowych 

dla 25 rodzin, 94 zasiłki celowe. Pomocą w formie usług opiekuńczych objętych było 6 osób, 

opłacono pobyt w Domu Pomocy Społecznej dla 3 mieszkańców,  wypłacono zasiłki celowe 

dla 56 rodzin. Osobom uprawnionym do alimentów wypłacono  129 świadczeń dla 23 osób z 

10 rodzin. Sfinansowano posiłki dla 159 uczniów w szkołach podstawowych, gimnazjach 

oraz ponadgimnazjalnych. Przyznano stypendia szkolne dla 289 uczniów. W 2015 roku 

GOPS po raz kolejny przystąpił do realizacji projektu „Stawiamy na aktywność”, który był 

współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Wydano 179 Kart 

Dużej Rodziny. GOPS zajmuje się również obsługą Gminnego Programu Przeciwdziałania 



Przemocy w Rodzinie. W roku 2014 do ośrodka wpłynęło 416 podań, wydano 459 decyzji, w 

tym dla 9 osób odmówiono pomocy.  

 Na zakończenie sprawozdania Pani Kierownik złożyła podziękowanie wszystkim 

osobom i instytucjom, które wspierają pracę Ośrodka oraz starają się razem rozwiązywać 

problemy rodzin. Pani Kierownik wnosi do Rady o ocenę i przyjęcie sprawozdania.  

 Rada Gminy przyjęła przedstawione sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej za 2015 rok i ocenia je pozytywnie. 

 Pani Kierownik GOPS omówiła ocenę zasobów pomocy społecznej, która została 

opracowana w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej (załącznik nr 

12). Ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich 

problemów oraz ich rozkład ilościowy. Ocena zasobów pomocy społecznej składa się z 

dwóch części: oceny zasobów w gminie oraz oceny zasobów w powiecie. W ocenie zasobów  

pomocy społecznej w gminie umieszczane są dane o sytuacji demograficznej i społecznej w 

gminie, dane o korzystających z pomocy społecznej, wybrane usługi, zwiększenie zasobów, 

kadra ośrodka, koszty prowadzenia i utrzymania, środki finansowe na zadania własne i 

zlecone w obszarze pomocy społecznej, współpraca z organizacjami pozarządowymi. Ocena 

zasobów pomocy społecznej ukazuje lokalną sytuację społeczno-demograficzną wraz z 

problemami mieszkańców naszej gminy oraz stawiane wyzwania przez realizatorami działań 

z zakresu pomocy społecznej.  

 Pani Kierownik GOPS przedstawiła również sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za 2015 rok (załącznik nr 13). W celu 

wypracowania sprawnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz pomocy 

osobom doznającym przemocy w rodzinie powołany został zespół interdyscyplinarny. W roku 

2015 utworzono 15 grup roboczych. W ramach działań zespół odbył 45 posiedzeń w tym 4 

posiedzenia całego zespołu. Wpłynęło 11 Niebieskich Kart, w tym 10 zostało sporządzonych 

przez funkcjonariuszy policji, natomiast 1 przez pracowników PCPR.   

 i) Przewodniczący Rady udzielił głosu Kierownikowi Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Kluczewsku – Dagmarze Strychalskiej, która przedstawiła sprawozdanie z działalności za 

2015 rok (załącznik nr 14). W minionym roku na zalecenie pokontrolne Wojewódzkiej 

Biblioteki Publicznej siedziba została przeniesiona z budynku szkoły do budynku przy 

Urzędzie Gminy. W skład biblioteki gminnej wchodzi filia w Dobromierzu. W roku 

sprawozdawczym wypożyczono na zewnątrz 8521 książek, natomiast w filii 5280. Budżet 

biblioteki przedstawia się następująco: Przychody wynosiły 51.000 zł - zostały wykonane w 

100%, natomiast koszty wykonano w kwocie 50.997,13 zł, co stanowi 99,99 %.  

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie i ocenia je pozytywnie.  

Ad. 7. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Współpracy Gminy Kluczewsko z 

Organizacjami Pozarządowymi i Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku 

Publicznego  w 2015 rok (załącznik nr 15). Gminny program został przyjęty uchwałą Rady 

Gminy Nr XXIX/29/2014  z dnia 30 września 2014 roku. Rada Gminy uchwałą Nr 

VII/25/2015 określiła szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami pozarządowymi 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji. Wójt Gminy Zarządzeniem Nr 52/2014 z dnia 8 września 2014 r.  zarządził 

przeprowadzenie konsultacji projektu na 2015 rok. W wyniku rozstrzygnięcia ogłoszonego 

konkursu na realizację zadania publicznego w zakresie kultury fizycznej i sportu Gmina 

podpisała umową z GKS w Kluczewsku, który otrzymał dotację w wysokości 60 tyś. zł, z 

której wykorzystano 60 tyś. zł.  Udzielona dotacja skierowana była na prowadzenie zajęć w 

zakresie poprawy sprawności fizycznej oraz umiejętności piłkarskich w dwóch grupach 

zawodniczych: seniorów oraz juniorów młodszych. W składzie struktur GKS działają również 

sekcja wędkarska i strzelecka, sekcja siatkarska dziewcząt.  Gmina podpisała umowę z LUKS 



„Start” Dobromierz na realizację zadania „Animator Sportu Dzieci i Młodzieży”. Na 

realizację zadania pozyskano kwotę 5.600 zł z przeznaczeniem na zajęcia sportowe. Do 

realizacji programu gmina dofinansowała kwotę 5.600 zł.  Gmina podpisała również umowę z 

na realizację zadania publicznego ze Stowarzyszeniem Rozwoju Gminy Kluczewsko „Od 

pomysłu do Działania”. W ramach projektu prowadzona była akcja „Tu mieszkam, tu 

sprzątam”. Całkowity koszt zadania wyniósł 7.902 zł, z czego Gmina dofinansowała 6.000 zł.  

Zespoły artystyczne działające przy stowarzyszeniach w Komparzowie i Januszewicach 

swoimi występami uświetniają organizowane na terenie Gminy jak również poza jej terenem 

festyny, imprezy oraz inne uroczystości.  

 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.  

 Po 15 minutach wznowiono obrady.  

Ad. 8. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w sprawach: 

a) Przystąpienia do opracowania „Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na 

lata 2016-2023”. W związku z wejściem w życie ustawy z dnia 9 października 2015 roku o 

rewitalizacji niezbędnym staje się podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 

gminnego programu rewitalizacji. Przygotowanie, koordynowanie i tworzenie warunków do 

przeprowadzenia rewitalizacji należą do zadań własnych gminy. Rada Gminy na wniosek 

Wójta podejmuje uchwalę o przystąpieniu do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji, 

który  jest dokumentem o strategicznym charakterze, w opracowanie którego szczególnie 

zaangażowana powinna być społeczność lokalna. Jego opracowanie umożliwi bowiem 

Gminie Kluczewsko pozyskanie funduszy zewnętrznych w celu rewitalizacji obszarów 

zdegradowanych zarówno tych o charakterze przestrzennym jak i społeczno-gospodarczym 

występujących na terenie naszej gminy.  

b) Sprawozdania  finansowego SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za rok 

2015. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy stanowienie w innych sprawach 

zastrzeżonych do kompetencji Rady Gminy. Ustawa z dnia 29 września 1994 roku o 

rachunkowości w art. 53 ust. 1 nakłada obowiązek zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego jednostki przez organ zatwierdzający, jakim jest Rada Gminy nie później niż 6 

miesięcy od dnia bilansowego. Rada Społeczna SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Kluczewsku w dniu 17 lutego 2016 roku pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

wykonania planu finansowego SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia z Kluczewsku za 2015 

rok.  

c) Sprawozdania  finansowego  Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku za rok 2015.  

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości Rady Gminy należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych do 

kompetencji Rady Gminy. Ustawa z dnia 29 września 1994 roku o rachunkowości w art. 53 

ust. 1 nakłada obowiązek zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego jednostki przez 

organ zatwierdzający, jakim jest Rada Gminy nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego.  

d) Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu na zakup sprzętu 

medycznego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie. W związku z wystąpieniem 

Starostwa Powiatowego we Włoszczowie w sprawie  dofinansowania zakupu lampy 

operacyjnej sufitowej jednokopułowej dla Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie, 

Gmina Kluczewsko na podstawie art. 216 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych zobowiązuje się udzielić pomocy finansowej Powiatowi 

Włoszczowskiemu w formie dotacji celowej w wysokości 4.000,00 zł na zakup lampy.  

 e)  „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2015 dla Gminy Kluczewsko”. Zgodnie z art. 

16 a ust. 3 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej organ wykonawczy 

jednostki samorządu terytorialnego przedstawia co roku do dnia 30 kwietnia Radzie Gminy 



ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i 

demograficznej. Zasoby Pomocy Społecznej Gminy Kluczewsko określone w załączniku do 

niniejszej uchwały obejmują w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizację pozarządowe i 

nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej. W związku z powyższym i z uwagi na 

konieczność wypełnienia obowiązku ustawowego zasadne jest podjęcie uchwały w 

przedmiotowej sprawie.  

f) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Kluczewsko na lata 2016-2021. Zgodnie z treścią art. 

6 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań 

własnych gminy należy w szczególności tworzenie Gminnego Systemu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w tym między innymi opracowanie i realizacja Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. W 

związku z powyższym Wójt Gminy Kluczewsko kieruje pod obrady Rady Gminy 

Kluczewsko niniejszy projekt uchwały.  

g) Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał w 

następujących sprawach: 

- Zmian w budżecie gminy na 2016 rok. Proponuje się dokonać zmian w dochodach i 

wydatkach budżetu gminy oraz w załącznikach Nr 3, 4, 6, 7, 9   oraz § nr 3.  

-  Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019.   

Ad. 9. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos zabrali: 

- Przewodnicząca Komisji Finansów- Pani Bożena Ławińska, która przedstawiła stanowisko 

komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2016 roku. Komisja zapoznała się 

ze sprawozdaniami 9 jednostek gminy za 2015 rok. Z informacji wynika, że mimo trudnej 

sytuacji finansowej gminy w szkołach wykonano wiele remontów ze środków gminy oraz 

prywatnych sponsorów. Corocznie maleje subwencja oświatowa, maleje również liczba 

dzieci. Dlatego musimy szukać rozwiązań, aby doprowadzić do równowagi budżetowej. Aby 

zwiększyć dostęp pacjentów do lekarza rodzinnego, lekarze przyjmują w dwóch ośrodkach 

zdrowia. Komisja pozytywnie ocenia działalność GOZ, GOPS oraz KUZG za 2015 rok. 

Komisja pozytywnie ocenia przejęcie konserwacji oświetlenia ulicznego przez zakład 

komunalny. Po raz pierwszy Rada ocenia działalność Gminnej Biblioteki Publicznej. Komisja 

stwierdza, że zwiększa się czytelnictwo w naszej gminie, a biblioteka w przyszłości będzie 

centrum kultury w gminie.  Projekty uchwał Komisja opiniuje pozytywnie.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty - Piotr Barański , który przedstawił 

stanowisko Komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2016 r. Komisja 

pozytywnie ocenia sprawozdania jednostek gminy. Najwięcej dyskusji komisja poświęciła 

oświacie, zmniejszającą się corocznie subwencją. Należy szukać oszczędności i rozwiązań na 

lata następne.  Komisja pozytywnie ocenia projekty uchwał będące tematem obrad dzisiejszej 

sesji.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Pan Eugeniusz Lipiński, który 

przedstawił stanowisko komisji. Komisja Rolnictwa po wysłuchaniu sprawozdań pozytywnie 

ocenia działalności jednostek gminy. Komisja  pozytywnie opiniuje wszystkie projekty 

uchwał.  

- Radny Henryk Pawlik zwrócił się z zapytaniem o kwotę 360 tyś. zł  na budowę boiska w 

Dobromierzu, czy wykonany już został projekt i na jaką kwotę. Radny wyraził 

niezadowolenie z zamiaru budowy tego boiska przez Zakład Komunalny, ponieważ   radny 

zwracał się do Wójta o wykonywanie przyłączy kanalizacyjnych w Bobrownikach przez 

KUZG to Wójt wyjaśnił, że nie damy rady, ponieważ zakład  nie da rady bo wykonuje sieć.  

Radny uważa, że należy głęboko się zastanowić czy zdołamy własnymi środkami wybudować 

boisko. Obawy radnego budzi również planowany zakup samochodu strażackiego za 850 tyś. 

zł. – jest to dużo, wziąwszy pod uwagę, że brakuje środków na oświatę.  



- Wójt wyjaśnił, że projekt na budowę boiska już jest, kosztorys jest umowny. Wójt za 

przykład podał, że projekt budowy skweru w Kluczewsku wynosił 130 tyś. zł, a wykonanie 

przez KUZG kosztowało 43 tyś. zł. Podobny plan jest z budową boiska w Dobromierzu, 

planujemy tak,  ażeby były oszczędności. Jest pewien pomysł aby wspierać zakład komunalny 

pracownikami sezonowymi od wiosny do jesieni i wtedy dalibyśmy radę. Obecnie KUZG 

przejął konserwacje oświetlenia ulicznego, dobrze buduje kanalizacje więc może i spróbuje 

wybudować boisko. Wójt razem z Dyrektorem zastanawiają się nad możliwościami w tym 

temacie. Jeżeli chodzi o samochód strażacki więc jako gmina nie damy rady kupić z własnych 

środków. Mamy zamiar składać wniosek o środki unijne, a jeżeli nie będziemy mieli 

zagwarantowane w budżecie gminy, to nie można ubiegać się o dofinansowanie.  

Ad. 9. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przystąpienia do opracowania „Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 2016-2023” -  udział wzięło 14 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XII/6/2016 i stanowi załącznik nr 16. 

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie sprawozdania  finansowego SP ZOZ 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za rok 2015 -  udział wzięło 14 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XII/7/2016 i stanowi załącznik nr 17.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie rocznego sprawozdania  finansowego  

Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku za rok 2015 -  udział wzięło 14 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XII/8/2016 i stanowi załącznik nr 18.  

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Włoszczowskiemu na zakup sprzętu medycznego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej 

we Włoszczowie -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XII/9/2016 i 

stanowi załącznik nr 19.  

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2015 dla Gminy Kluczewsko” -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XII/10/2016 i stanowi załącznik nr 20.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy 

Kluczewsko na lata 2016-2021-  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XII/11/2016 i stanowi załącznik nr 21.  

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok – 

udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XII/12/2016 i stanowi załącznik nr 22.  

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2016-2019 – udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała Nr XII/13/2016 i stanowi załącznik nr 23.  

Ad.11. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali:  

- Radny Miszczak zwrócił się do rannego powiatowego – Jacka Zięby kiedy zostanie 

wykonane odwodnienie przy drodze powiatowej przy kościele w Januszewicach. 

- Radny Zięba wyjaśnił, że planuje się w przyszłym roku przy budowie chodnika. Radny 

obiecał, że zrobi rozeznanie czy jest do wykonania samo odwodnienie przy kościele. W tej 



sprawie odbędzie się spotkanie na gruncie radnego, sołtysów z tamtego terenu z Dyrektorem 

Zarządu Dróg Powiatowych. 

- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta czy znamy termin remontu drogi w Bobrownikach po 

budowie kanalizacji. Obecnie po opadach deszczu woda płynie asfaltem i wpływa na posesje 

mieszkańca. Na remonty dróg zarezerwowane jest 600 tyś. zł i czy w ramach nakładek 

asfaltowych będzie zrealizowany odcinek 250 mb w Stanowiskach, który to był obiecany już 

w poprzedniej kadencji i do tej pory nie zrealizowany. Również droga tłuczniowa 

Bobrowniki-Bobrowska Wola od 2013 roku jest nie wykonana.   

- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. 

Droga po budowie kanalizacji będzie naprawiana w przyszłym roku, ażeby grunt się uleżał i 

aby się jezdnia nie zapadła, łącznie z odprowadzeniem wody. Co do budowy drogi 

tłuczniowej to zostały przesunięte środki na drogę w Januszewicach do cmentarza, z uwagi na 

to, że jest bardziej potrzebna i częściej uczęszczana. Wójt poinformował, że w ramach 

remontów dróg zostało złożonych do PROW-u 7 wniosków. Odbyło się spotkanie odnośnie 

złożonych wniosków z Dyrektorem PROW-u i należało ogłosić przetargi warunkowe. Do 

końca maja będzie wiadomo, które drogi dostaną dofinansowanie i wtedy będzie wiadomo ile 

środków przeznaczymy na jakie drogi.  

- Radny Lipiński zwrócił się do Wójta, aby rozważyć zmianę  remontów cząstkowych dróg 

asfaltowych zimnym asfaltem. W innych gminach tak remontują, a u nas cały czas taką samą 

metodą.  

- Wójt odpowiedział, że należałoby sprawdzić jak się sprawdza taka metoda. 

- Radny Łączek zwrócił się z zapytaniem, czy będzie zakończona budowa skweru w 

Kluczewsko na ulicy Murarskiej.  

Wójta wyjaśnił, że tak.   

Ad. 12. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 29  kwietnia 2016 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 12
50 

.  

  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY:
  

 

 


